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Téma: „malá“novela zákona – náhradní doba důchodového a zdravotního pojištění

Na online jednání s poslankyní Jílkovou, kterou ANR operativně oslovilo po obdržení návrhu 
novely zákona o soc. a zdrav. pojištění, jsme primárně jednaly na téma náhradní doby důchodového 
a zdravotního pojištění. Diskutovaly jsme především o návrhu MPSV, který ANR obdržela ve 
čtvrtek 14.4. k připomínkám. 
Vedení ANR nepokládá návrh za nejšťastnější z důvodu dalšího rozdělování pěstounů – 
nezprostředkovaní pěstouni, kteří přijali dítě před novelou a po novele.
Přednesly jsme naše stanovisko – rovné podmínky pro všechny, tedy náhradní doba pro všechny 
nezprostředkované pěstouny po celou dobu péče o dítě.
Vzhledem k tomu, že máme informace, že na tento návrh nemá koalice zcela souhlasné stanovisko 
a opozice je proti tomuto návrhu, rozhodly jsme se otevřít i další možnosti řešení.
Předložily jsme návrh po vzoru zákona o zdravotním pojištění zaopatřit všechny pěstouny, kteří 
pečují o dítě do 15 let a nemají jiný příjem z kterého hradí soc. a zdravotní pojištění. (návrh je 
součástí přílohy zápisu). Tento návrh byl ze strany paní poslankyně Jílkové přijat k prostudování a 
následné diskusi s kolegy.
Zdůrazňovaly jsme též negativní energii, která aktuálně kolem náhradní rodinné péče panuje, jak 
nestabilita systému, nejistota, rozdělování apod. odrazuje potenciální zájemce o náhradní 
rodičovství, kteří nahlížejí do veřejných diskusí na internetu a může je současný nejistý stav 
ovlivňovat v rozhodování.

Dále jsme se dotkly i otázky zaopatřovacího příspěvku (možnost volby i po roce 2027) – s tímto 
stanoviskem nesouhlasí resort MPSV ani poslanec Juchelka.

Závěrem bylo otevřeno i téma „odchodného/výslužného“ pro pěstouny. Ale jak vyplynulo, je to 
spíše otázka delší diskuse v rámci velké novely. Je třeba se touto otázkou zabývat, především v 
rámci skutečné profesionalizace PP. V tomto stavu NRP jej však nepokládáme za průchozí.


